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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdagen den 19 november 2015, kl. 18.00-19.00 

Plats: Älvsjö medborgarkontor, Älvsjö stationsgata 21, Älvsjö  

 
BESLUTANDE  
Ledamöter Tjänstgörande ersättare 

Majvi Andersson (S) ordf 

Johan Nilsson (M) vice ordf 

Bo Sehlin (S) 

Güler Alici (S) 

Andreas Lind (S) 

Viktor Morawski (MP) 

Emelie Roxby Schüsseleder (V) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Stenbeck Nilsson (M) 

Hans Breismar (M) 

Jan Bressler (FP)  

Evy Kjellberg (C) 

Lovisa Karlsson Kjellin (MP) går in som 

ledamot för vakant (MP) 

 

ÖVRIGA NÄRVARANDE 
 

Ersättare 

Malin Hammarström (S), Jenny Norberg (V) Matilda Berg Pulls (M), Birgitta 

Stjärneback (M), Olle Andretzky (M), Sverker Sundmark (M), Inger Swahn (FP), 

Camilla Sarfors (KD) 

 
Tjänstemän 

Per Kjellander, stadsdelsdirektör, Göran Sjödin, verksamhetsområdeschef, Eva Frykler, 

verksamhetsområdeschef, Elisabeth Carlö, kommunikatör, Linda Nordberg, 

demokratisamordnare och Carin Berg, nämndsekreterare  
 
 

Dag för justering 

2015-11-23 

 

Utses att justera      

Majvi Andersson (S) och Johan Nilsson (M) 

 

 

 

………………………………. 

Majvi Andersson (S) 

Ordförande 

 

 

 

………………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 

 

 

……………………………….. 

Carin Berg 

Sekreterare 

 

 

 

 

Paragrafnr § 1- 18 

Antal blad 26 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Öppen frågestund och information 

Ordföranden Majvi Andersson (S) öppnade mötet. 

 

Sammanträdet ajournerades för frågestund för allmänheten.  

Medborgarna är välkomna att ställa frågor och diskutera med 

politikerna i stadsdelsnämnden.  

 

Information 

 Älvsjö hemtjänst 

Ann Norén, enhetschef 

 

Sammanträdet fortsatte direkt efter informationen. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Vice ordförande Johan Nilsson (M) utsågs att tillsammans med 

ordföranden Majvi Andersson (S) justera protokollet.  

 

Tid för justering: måndag 23 november 2015 

 

 

 

 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades och närvaron fastställdes.  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Ordföranden förklarade att ärende 13 utgår, då sammanträdet hade 

ställts in. Föredragningslistan fastställdes med denna ändring.  

 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2015-10-22 justerats den 26 oktober. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 5  

Anmälan av medborgarförslag om gatukonst 
Dnr 1.2.4.379-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2015-10-24 inkommit ett 

medborgarförslag om öppna väggar, muralmålningar och andra 

gatukonstprojekt i Älvsjö stadsdelsområde. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-10-30. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 6  

Svar på medborgarförslag om utegym vid Apelsinparken 
eller Kristallparken 
Dnr 1.2.3.222-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden tillstyrker förslaget till ytterligare ett utegym i 

Älvsjö om utrymme finns i investeringsbudgeten. Placeringen 

kommer att utredas. 

 

2. Till förvaltningen bifogas även pensionärsrådets synpunkter i 

ärendet. 

 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till att genomföra förslaget 

om ytterligare ett utegym i Älvsjö om utrymme finns i investerings-

budgeten. Beräknad kostnad är ca 180 000 kronor. Förvaltningen ser 

över lämpliga placeringar i samband med att Älvsjös parkplan nu 

uppdateras. Den nya parkplanen kommer att bli klar 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-10-27. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från pensionärsrådet 2015-11-12 

 

Rådet ställer sig bakom förvaltningens förslag, men vill särskilt 

påminna om att det är angeläget att ha med ett äldreperspektiv vid 

planeringen av utegym. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 7   

Sammanträdestider för stadsdelsnämnden 2016 
Dnr 1.1.370-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden fastställer för 2016 sammanträdesdagar  

torsdagar kl. 18.00 enligt följande.  

 

4 jan, mån, kl.8.30 Val av social delegation 

 

4 februari  Bokslut VB 2015 

31 mars Flerårsbudget 

28 april   

19 maj Tertialrapport 1 

16 juni Revisionsrapport 

1 september  

22 september Tertialrapport 2 

20 oktober 

17 november 

15 december Verksamhetsplan och budget 2017 

 

Planeringsdag för nämnd och förvaltning planeras onsdag 9 november 

2016. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen beslutar om tidsplan för nämndernas arbete med 

bokslut och verksamhetsberättelse, budgetarbete, verksamhetsplaner 

och uppföljningar. Förvaltningen har upprättat ett förslag till 

sammanträdestider för 2016 utifrån den tidsplan som 

kommunstyrelsen fastställt.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-10-28. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 7X 

Upphandling av ramavtal för parkinvesteringar och andra 
anläggningsarbeten 
Dnr 2.2.2.290-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att delta i en gemensam upphandling 

av entreprenör för genomförande av parkinvesteringar och andra 

anläggningsarbeten.  

 

2. Förfrågningsunderlaget ska innehålla följande ska-krav  

 Anbudsgivande företag förbinder sig att ha kollektivavtal eller 

lämna en försäkran att de anställda arbetar under 

kollektivavtalsliknande villkor enligt ”vita-jobb-modellen”. 

 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören vid Hägersten-

Liljeholmens stadsdelsförvaltning att för nämndens räkning 

genomföra upphandlingen och teckna avtal med entreprenör. 

 

Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler (FP) och Evy 

Kjellberg (C).  

 
Ärendet 

Nuvarande ramavtal för parkinvesteringar och andra anläggnings-

arbeten upphör att gälla den 14 maj 2016. Stadsdelsförvaltningarna i 

söderort planerar för en ny gemensam upphandling som föreslås 

administreras av Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-11-09. 

 
Förslag till beslut (S,MP,V) 

Ordföranden Majvi Andersson m.fl. (S), Viktor Morawski m.fl. (MP) 

och Emelie Roxby Schüsseleder (V) tillstyrker förvaltningens förslag 

till beslut med tillägget att förfrågningsunderlaget ska innehålla 

följande ska-krav  

 Anbudsgivande företag förbinder sig att ha kollektivavtal eller 

lämna en försäkran att de anställda arbetar under 

kollektivavtalsliknande villkor enligt ”vita-jobb-modellen”. 

 
Förslag till beslut (M,FP,C) 

Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler (FP) och Evy Kjellberg (C) 

tillstyrker förvaltningens förslag och avslår framlagt förslag till beslut 

om tillägg till förfrågningsunderlaget. Ersättaren Camilla Sarfors 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

19 NOVEMBER 2015 

BLAD 10 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

(KD) anmälde att hon skulle ha bifallit framlagt förslag till beslut om 

hon hade varit tjänstgörande.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat tillstyrka förvaltningens förslag med tillägg. 

Reservation från (M), (FP) och (C).  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 8  

Yttrande över remissen om samråd för Spårväg Syd 
Dnr 1.5.1.375-2015 

Beslut 

 

 Tjänsteutlåtandet läggs till handlingarna. 

 
Ärendet 

Stockholms stad har mottagit Remiss av samråd för Spårväg Syd från 

landstingets trafikförvaltning för yttrande.  Trafikförvaltningen 

genomför en programstudie om Spårväg syd som sträcker sig från 

Flemingsberg till Älvsjö och passerar bland annat Masmo, Kungens 

Kurva, Skärholmen och Fruängen. 

 

Remisstiden var mycket kort och ett gemensamt tjänsteutlåtande har 

överlämnats direkt till kommunstyrelsen. Medverkande förvaltningar 

är stadsledningskontoret, exploateringskontoret, 

stadsbyggnadskontoret, miljöförvaltningen, trafikkontoret, Hägersten-

Liljeholmens stadsdelsförvaltning, Skärholmens stadsdelsförvaltning 

och Älvsjö stadsdelsförvaltning.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-10-28. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (M,FP) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M) och Jan Bressler (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt följande. Ersättaren Camilla Sarfors (KD) anslöt sig 

till uttalandet som ett ersättaryttrande. 

 

Spårväg Syd är en viktig satsning för framtiden eftersom vi vet att 

Stockholm/Söderort kommer att växa så det knakar. Vi ser också 

behov av bättre tvärförbindelser mellan Älvsjö, Fruängen och 

Skärholmen.  

 

När det gäller sträckningen utmed Älvsjövägen tycker vi det är 

angeläget att göra en översyn av hela Älvsjövägens trafik- och 

miljösituation innan spårvägen dras här. Älvsjövägen kommer 

sannolikt behöva förstärkas för att klara den ökande trafiken.  

Vi har tidigare poängterat att Spårväg Syd inte bör dras på sådant sätt 

att det kan störa Älvsjöskogens Naturreservat. Vi vill dock påtala att 

som alternativ till Älvsjövägen kan vi gärna se Vantörsvägen vilket 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

även skulle kunna förbättra kommunikationerna till och från Långbro 

Park.  

 

För ett lyckat resultat krävs en ordentlig och riktig byggnation redan 

från början. Därför tror vi på en riktig spårväg och är tveksamma till 

alternativet med BRT-bussar som är ett mindre miljövänligt alternativ. 

Det kan vara lockande att införa BRT-bussar då det är en billigare 

initial kostnad än att anlägga spårväg, men de är betydligt dyrare i 

drift över en längre tid.  

 
Särskilt uttalande (C) 

Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Centerpartiet är positivt till att Spårväg Syd genomförs och är ett 

måste för att få en väl fungerande tvärförbindelse i söderort och bra 

kommunikationer för alla nya bostadsområden som är under 

uppförande/planeras för framtiden, inte minst i Älvsjö – Örby (Älvsjö 

södra - Mässtaden). Centerpartiet anser att det är spårväg man skall 

satsa på för nutid och framtid. Spårväg är attraktivare, har större 

kapacitet och ”stabilare” än BRT-alternativet. Att göra om ”BRT- 

banorna” till spårväg senare blir ett dyrt provisorium. Centerpartiet 

anser att det är bättre att bygga spårväg från början och i den takt som 

ekonomin tillåter. I avvaktan på spårväg bör det nuvarande bussnätets 

dragningar ses över och turtätheten öka. 

 

Förslaget om dragning in i Älvsjöskogen är nu avförd vilket gläder 

oss.  

 

Älvsjövägen är det enda realistiska alternativet för Spårväg Syd med 

tanke på de 1000-tals lägenheter som kommer att byggas i bl.a. kv. 

Kabelverket. Centerpartiet anser att ett helhetsgrepp måste tas när det 

gäller Älvsjövägen. Det går inte att bebygga det ena området efter det 

andra utan att först lösa trafiksituationen på Älvsjövägen och miljön 

för de boende. Det är viktigt att problemen med vibrationer och buller 

åtgärdas snarast. Miljön måste bli bättre inte sämre.  Hur ska spårvagn 

och biltrafik samsas? Vad kommer att hända med cykelvägen och 

träden utefter Älvsjövägen? Hur kan man undvika att smittrafiken 

ökar på de smala villagatorna? Hur ska man få en bra anslutning till 

tåg/bussar i Älvsjö centrum? Dessa är några av de frågetecken som 

bör ”rätas ut”. 

 

Enligt tidningsartikel i DN den 5 november finns det tre tänkbara 

platser för ett nytt akutsjukhus i söderort. Ett av dem är Älvsjö IP. Om 

detta blir verklighet så är det en självklarhet att Spårväg Syd förlängs 

till Älvsjö akutsjukhus med en egen hållplats. Oavsett akutsjukhus 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

eller ej bör Spårväg Syd förlängas till Hagsätra alt. Örby- Högdalen 

för att möjliggöra fler hållplatser i området än vad som kan ske med 

en ev. utbyggd T-bana. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 9  

Ekonomisk månadsrapport per oktober månad 
Dnr 1.2.1.403-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 
Ärendet 

Älvsjö prognostiserar per oktober totalt ett positivt resultat efter 

resultatdispositioner med 2,3 mnkr. Överskott prognostiseras med  

10,1 mnkr för äldreomsorgen samt 2,0 mnkr för nämnd- och 

förvaltningsadministrationen. Underskott med 8,2 mnkr för individ- 

och familjeomsorgen, 0,9 mnkr för förskola och 0,9 mnkr för 

stadsmiljö. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i en skrivelse daterad 

2015-11-13. 
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§ 10   

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.416-2015  

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 

2. Stadsdelsnämnden godkänner deltagande i seminarium om lokalt 

demokratiarbete och social hållbarhet den 4 december, för de 

ledamöter och ersättare som så önskar.  

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning över inkomna ärenden, klagomål och 

synpunkter under perioden 2015-10-05 till 2015-10-31. 

 
Seminarium om Lokalt demokratiarbete och social hållbarhet 
Bostads- och demokratiborgarrådet bjuder in nämnden till ett 
seminarium om lokalt demokratiarbete och social hållbarhet den 4 
december. Dagarvode betalas ut av kansliet för mänskliga rättigheter 
och demokratiutveckling. Nämnden behöver tillstyrka deltagande i 
seminariet för att ersättning för förlorad arbetsförtjänst ska kunna 
utgå. 

Nämnden beslöt tillstyrka deltagande i seminariet för de ledamöter 

och ersättare som så önskar. 

 

 
 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

19 NOVEMBER 2015 

BLAD 16 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 11  

Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 1.1.351-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckning för november 2015 över 

beslut av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning för november 2015 över beslut fattade av 

tjänstemän enligt delegation enligt följande. 

 

 

Ärendegrupp 

enl delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

 

6.4.16 

 

 

Äldreomsorg, stöd och service till 

personer med 

funktionsnedsättning och 

socialpsykiatri 

 

Rapportering av gynnande beslut 

som inte har verkställts inom 3 

månader från beslutsdatum. 

Dnr 1.2.1.350-2015 

Nämndsekreterare 

Carin Berg 

3.15 Personal. 

CL lämnar på egen begäran sin 

anställning f ro m 2015-10-19 och 

medges ersättning totalt för 

avgångsersättning inklusive 

semesterersättning med 134.799:-. 

Dnr 2.3.4.333-2015. 

Stadsdelsdirektör  

Per Kjellander 
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§ 12  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att till ärende 6 bifoga framförda 

synpunkter från pensionärsrådet. 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2015-11-12 anmäldes.  
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§ 13  

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Ärendet utgick, då sammanträdet hade ställts in. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 14   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2015-11-12 anmäldes.  
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§ 15  

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 
miljö- och planfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till handlingarna. 

 
Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen 2015-11-05 anmäldes. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 16  

Information från förvaltningen  

Flyktingsituationen 

Nämnden fick del av information om flyktingmottagningen i staden 

genom en skrivelse från stadsledningskontoret 2015-11-19. 

Stadsdelsdirektör Per Kjellander informerade vidare om att det för 

närvarande bor ca 40 ungdomar med permanent uppehållstillstånd i 

det boende som iordningställts för detta ändamål i servicehuset. 

 

Polisen 

Per Kjellander informerade om att polisen har framfört att man för 

närvarande har mindre tid för det ordinarie förebyggande arbetet med 

anledning av flyktingmottagandet samt det höjda säkerhetsläget i 

staden. 

 

Lokalsituationen i förvaltningshuset 

Göran Sjödin, verksamhetsområdeschef, informerade om 

lokalsituationen i förvaltningshuset som är ansträngd på grund av 

behov av ökad bemanning och man söker hitta lösningar. Polisen 

kommer att lämna sina lokaler i huset. 
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§ 17  

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

Skrivelse om Medborgardialog om trygghet (S,MP,V) 

Dnr 1.6.427-2015 

 

 Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att initiera en 

medborgardialog om trygghet i enlighet med de idéer som 

framförs i skrivelsen. 

 

Majvi Andersson m.fl. (S), Viktor Morawski m.fl. (MP) och Emelie 

Roxby Schüsseleder (V) anmälde en skrivelse med förslag till beslut 

enligt följande. 

 

Förslag till beslut: 

Förvaltningen ges i uppdrag att initiera till medborgardialog om 

trygghet. 

 

Temakväll om trygghet med fokus på samverkan och det 

förebyggande arbetet i dialog med medborgarna. För att bidra till 

utökad dialog med medborgarna om det förebyggande och 

samverkande arbetet för tryggheten i Älvsjö föreslår majoriteten att 

förvaltningen initierar till medborgardialog utifrån detta.  

 

Demokratiutveckling, till denna dialog bjuds olika aktörer in som 

arbetar med trygghet utifrån olika aspekter, fokus är det förebyggande 

och samverkande arbetet, t ex fältassistenter, socialarbetare, 

nattvandrare, polis osv. 

 

Syftet är att samla in synpunkter för det fortsatta arbetet i dialog med 

medborgarna.  

 

Målet är att sammanfläta medborgarnas upplevelse av trygghet i 

relation till befintligt och pågående arbete.  

 

För att bidra till ökad tillgänglighet behöver möjligheter ses över som 

främjar deltagandet och att framföra synpunkter för de som har 

svenska som andraspråk, små barn, och/eller olika typer av 

funktionsnedsättningar. 

 

Skrivelse om att etablera ett kulturhus i Älvsjö (M,FP,C,KD)  

Dnr 1.6.428-2015 

 

 Stadsdelsnämnden beslöt överlämna skrivelsen till förvaltningen 

för beredning. 
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Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler m.fl. (FP) och Evy Kjellberg (C) 

samt ersättaren Camilla Sarfors (KD) anmälde en skrivelse enligt 

följande. 

 

Älvsjö saknar en samlingsplats där unga som gamla kan träffas och 

utöva olika former av kultur- och föreningsverksamhet. Älvsjö skulle 

behöva en träffpunkt där kreativiteten kan flöda, där alla kan känna 

sig välkomna och där det finns möjlighet att både läsa tidningen eller 

delta i sång eller annan skapande verksamhet. Sedan flera år tillbaka 

har Älvsjö heller ingen ändamålsenlig samlingslokal där 

föreningslivet kan träffas för sina stora som små sammankomster.  För 

15 år sedan hade Älvsjö tre samlingslokaler som finansierades via 

staden.  

 

Med viss avundsjuka riktar vi blicken mot Skarpnäck som har inrättat 

ett blomstrande kulturhus. Här finns konstutställning, bibliotek, 

möteslokaler, café och ett kursprogram. Detta vill vi även ha i Älvsjö! 

Därtill tror vi att det finns en efterfrågan på replokaler, nya lokaler för 

”Ungdomens hus” dvs. Älvsjös ungdomsgård och verksamhet dagtid 

för seniorer. Vem vet mer vilka verksamheter våra medborgare 

efterfrågar i ett Kulturhus.  

 

Vi ser också flera utmaningar för Älvsjö som stadsdel den kommande 

tiden. Antalet invånare ökar, byggandet fortsätter att eskalera. Vi har 

fått ett boende för nyanlända flyktingar som ska integreras i samhället. 

Det finns också tecken på ökad orolighet och handel med droger kring 

Älvsjö centrum.  

Därför tror vi att ett kulturhus nu, om någonsin, vore efterlängtat för 

att även flytta fokus till de positiva aspekter dessa verksamheter skulle 

kunna innebära.  

 

Vi tror att detta är fullt genomförbart genom en fullständig översyn 

och samordning av stadsdelens lokalbehov, ett samarbete med bland 

annat Kulturförvaltningen i Stockholm, och genom en samlokalisering 

av Medborgarkontor, Ungdomens hus och Biblioteket. Inrättande av 

ett kulturhus måste ske genom samarbete med flera aktörer och genom 

kloka och återhållsamma ekonomiska överväganden för att säkra 

verksamheten på sikt. Möjlighet för privata aktörer att hyra in sig i 

verksamheten bör också övervägas för att trygga finansieringen. Vi 

tror självklart att nyetableringen kan generera en del kostnader, men 

vill gärna se en framtida lösning för driftverksamheten som är 

kostnadseffektiv.  
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Vi tycker därför att stadsdelsförvaltningen bör utreda 

förutsättningarna för ett kulturhus i Älvsjö och ta relevanta externa 

kontakter för att etablera samarbeten kring ett kulturhus. En lämplig 

arbetsgång skulle därefter kunna vara att återkomma till nämnden i 

april, i samband med flerårsbudget 2017-2019, med en redogörelse för 

hur en sådan etablering skulle kunna gå till och med eventuell begäran 

om investeringsmedel eller budgetförstärkningar inför 

Kommunfullmäktiges förslag till budget 2017. 

 

Med denna skrivelse önskar vi få svar på hur stadsdelsförvaltningen 

ställer sig till våra ovan angivna förslag och om det inte bedöms som 

möjligt, gärna en förklaring till vilka faktorer som omöjliggör ett 

sådant genomförande. Vi vill gärna också veta vad förvaltningen 

annars har för långsiktig strategi kring kultur- och fritidsfrågorna i 

Älvsjö.    

 

Skrivelse om stadsutvecklingsplan för Solberga (FP) 

Dnr 1.6.429-2015 

 

Jan Bressler (FP) anmälde en skrivelse enligt nedan. Skrivelsen 

kommer att tas upp i tvärpolitiska gruppen för vidare diskussion.  

 

Stockholms stad bör ta fram lokal stadsutvecklingsplan för Solberga, i 

dialog med dess invånare. Det är viktigt att alla de människor som bor 

i området själva kan vara med och påverka vart någonstans det ska 

byggas. 

För att underlätta medborgarinflytandet och minska antalet 

överklagade detaljplaner måste den nödvändiga dialogen med 

medborgarna komma igång tidigare och bli effektivare. 

Att utveckla Solberga kräver att man redan på ett tidigt stadium i 

planeringen tar in invånarnas åsikter och i ett nära samarbete med 

stadsdelsnämnden planerar den tillkommande bebyggelsen. Det är 

också viktigt att tidigt slå fast att dess områdes gröna värden ska 

hanteras varsamt 

Ambitionen att skapa attraktiva och varierande boendemiljöer i hela 

staden, med närhet till torg, parker, levande gatustråk, samhällsservice 

samt bra möjligheter till idrottsutförande kräver att man involverar 

medborgarna på ett tidigt stadium för att få in de synpunkter och 

kunskap våra medborgare har. 

 

Tack till medarbetare för arbetet med flyktingmottagning 

Stadsledningen har framfört ett tack till alla medarbetare för det 

omfattande arbete som lagts ned för att få flyktingmottagningen att 

fungera. Ordföranden och nämnden instämmer och vill för sin del 

framföra ett stort tack till stadsdelsförvaltningens medarbetare.  



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

19 NOVEMBER 2015 

BLAD 25 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

Bättre framkomlighet och säkerhet i området Västberga allé 

Ordföranden informerade om att Trafikkontoret informerat boende i 

området om planerade arbeten för en ny bro i området Västberga allé. 

Skrivelsen kommer att delges nämnden för kännedom. 

 

Kontaktpolitiker till ungdomsrådet 

 

 Stadsdelsnämnden tillstyrker att en kontaktpolitiker från vardera 

majoritet och opposition knyts till ungdomsrådet. Närmare uppgift 

om utsedda personer lämnas till förvaltningen. 

 

Det pågår ett arbete för att se över möjligheter och former för ett 

ungdomsråd i stadsdelen. Förvaltningen föreslår att det utses en 

kontaktpolitiker från vardera majoritet och opposition till rådet.  
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Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2015-11-05 anmäldes. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


